

Referat

Møde: Bestyrelsesmøde

Sted: Viborg Rideklub

Dato: 9. marts 2026 kl.19

Deltagere: Grethe Hassing, Bo Poulsen, Finn Jensen, Søren Krogh, Maria Sigby, Annemette Kjærsgaard, Niels Henrik Christensen og Lone Svenstrup, Ingelise Christensen

Afbud: Anette Bro Christensen, Bruno Simonsen

Sted: Viborg Rideklub

Kage: Grethe

-
1. Økonomisk status (budgetopfølgning mv.). Herunder status på sag om jordkøb og budget 2026

Der er ikke noget nyt i sagen om køb af jord.

Der er lavet et foreløbigt budget 2026. Dette skal revideres, når jordkøbet er gået igennem og vi har klarhed over belåningen. Der er budgetteret med en lønstigning til ponyfræserne pr. 1/4-26.

Årsregnskab 2025 mangler sidste finpudsning.

2. Beretning fra daglig leder/berider, herunder bemanding, opstaldning, undervisning og elevheste/-ponyer

Vi har købt Boy som ny elevpony. Derudover har vi en hest på prøve, og vi har fået tilbud om at købe en af vores ridningsheste til elevskolen.

Liam har haft en dårlig oplevelse, der gør at han bliver bange for de andre heste, når de rider imod ham. Vi skal prøve om vi kan rette op på dette – ellers er vi nødt til at finde et nyt hjem til ham.

Joakim skal sælges.

Annemette stopper som underviser om lørdagen.

Caroline skal til terminsprøve den 23.-24. marts.

Anna Mathilde har haft et uheld med en unghest og har fået hjernerystelse. Dette anmeldes som en arbejdsskade.

Der skal laves plan for sommerferie.

Vi var blevet stillet et nyt sted i udsigt, hvor vi kunne have elevhestene på sommergræs fremover, men det tilbud er blevet trukket tilbage. Vores tidligere

aftale er ikke umiddelbart en mulighed, da folden er blevet pløjet op og hegnet fjernet – i så fald skal vi selv betale for reetablering.

Der arbejdes på en anden løsning. Alternativt må de blive på VIR og få wrap på folden.

Vi har fået et tilbud på etablering af 3 opsadlingspladser under halvtaket. Vi tager det med på generalforsamlingen og hører hvad stemningen er.

Vi skal have færdiggjort opsætningen af lys i halmladen. Det haster ikke, da vi går den lyse tid i møde.

3. Nyt fra forretningsudvalget

Intet nyt.

4. Opfølgning på punkter fra sidste møde

a. Ponyfræsere, løn og goder

Blev drøftet under pkt. 1

b. Foderrum og rotter

Der er taget 4 store unger i fælder og fundet 1 død. Rottefængerens kommer jævnligt forbi og tjekker op

c. Arbejdsdag

Der laves en liste over opgaver man kan tage, hvis man har lidt tid i overskud. Derudover planlægges der en arbejdsdag lidt senere på foråret.

5. Aktionsliste fra sidste møde gennemgås

Til næste møde præsenteres en ydelsesoversigt over elevhestene.

Der er ikke aktuelt udsigt til generel prisstigning på halm.

Lone færdiggør ændringerne til de forskellige regler og retningslinjer.

Vi tjekker op på hvor de forskellige vandure er placeret, og kontakter Energi

Viborg for info om, hvilke der betales afgift på.

Der skal laves et nyt skilt med info og regler for brug af skridtbånd.

6. Alternativ halvpartsløsning (Ingelise)

Der har været forespørgsel på om man kan få halvpart, hvis man kun rider 1 gang ugentligt. Det kan man godt, men hvis en der rider 2 gange ugentligt ønsker halvparten, skal man enten selv ride 2 gange, eller afgive parten til den anden rytter.

7. Forskning fra DRF + deltagelse i Klubliv (Ingelise)

Ingelise kontakter DRF og meddeler, at VIR gerne stiller sig til rådighed.

Ingelise har et møde næste torsdag om deltagelse i Klubliv.

8. Info fra Ingelise

Udenfor referat.

9. Strategi Generalforsamling inkl. Konstituering

Afviklingen af generalforsamlingen blev drøftet.

Lone laver opslag på Facebook om indstilling til Årets frivillige.

Det blev drøftet hvem der skal modtage Egon Bak pokalen og Rytterhusets flidspokal for juniorer.

10. Beretning fra udvalg

a. Kommunikations- og SoMe-udvalg

- i. Vigtige datoer til kalenderen for april skal noteres i referatet (Påskestævne, påskeægs-jagt, ryttermærkeprøve, andet?)

Påskespringning 2.-4. April

Arrangement i juniorudvalg 11. April

DRF repræsentantskabsmøde 18. April

Fællesspisning 24. April

b. Trivselsudvalg

- i. Det er lykket at lokke en anden end Anette til at være tovholder til Skive Festival

Vi ved ikke hvem, da Anette har meldt afbud til mødet 😊

- ii. Vi lykkes med et hold alle tre dage til Classic Race (12.000,-)

c. Cafeteriaudvalg

Et medlem har doneret en næsten ny skabsfryser til køkkenet.

d. Sponsorudvalg

- i. Handicapindgang – opdatering efter snak med murer

Skal der laves en ny handicapindgang vil det komme til at koste over 100.000 kr. Der kigges på andre løsninger.

- e. Ponyudvalg

Der afholdes ministævne lørdag den 14. Marts

- f. Skovudvalg

Ikke noget nyt

- g. Sports- og stævneudvalg

Der holdes distriktsstævne i spring i påsken og D-stævne den 20.-21. juni.
Distriktsstævne i dressur har givet 5.800 kr. i overskud.
Klubstævnet har givet 7.650 kr. i overskud.

- h. Juniorudvalg

Ikke noget nyt.

11. Eventuelt

Vi har modtaget forslag om salg af lodsedler.

Send gerne stikord til Bo til årets beretning til generalforsamlingen.